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A Magyar Geofi zikusok Egyesületének
2020. évi rendkívüli közgyűlése

A Magyar Geofi zikusok Egyesülete folyó év szeptember 
4-én tartotta rendkívüli közgyűlését a Magyar Bányászati 
és Földtani Szolgálat „Art Geo Palotájának” Dísztermében 
(1143 Budapest, Stefánia út 14.).

A közgyűlésen a jelenléti ív tanúsága szerint 29 tagtár-
sunk vett részt. A Magyar Geofi zikusok Egyesülete 66. 
 közgyűlését az Egyesület elnöke, Zelei Gábor nyitotta meg. 
A Közgyűlés a Himnusz meghallgatásával kezdődött el.

Az Egyesület elnöke megállapította, hogy a 15.00 órára 
összehívott közgyűlés határozatképtelen volt, de a meg-
hívóban meghirdetett második időpontban, 15.30 órakor 
a  rendkívüli közgyűlés a jelenlévők létszámától függetle-
nül határozatképes. A közgyűlés ellenvetés és további ja-
vaslat nélkül egyhangúlag elfogadta az előzetesen kiadott 
napirendet, valamint jóváhagyta a jegyzőkönyv vezetésé-
re Hegedüsné Petró Erzsébetet és a jegyzőkönyv hitelesí-
tésére Magyar Balázst és Stickel Jánost kérjék fel.

Az elnök köszöntötte társegyesületünk képviselőjét, a 
Magyarhoni Földtani Társulat ügyvezető igazgatóját, Kri-
vánné Horváth Ágnest, valamint az Egyesület jogi tagjai-
nak, támogatóinak, segítőinek a rendkívüli közgyűlésen 
megjelent képviselőit.

Az elnök üdvözlő beszédében kitér arra, hogy az Egye-
sület sikeres esztendőt zárt 2019-ben. Egész éves ünnepi 
megemlékezés zajlott báró Eötvös Loránd halálának 100. 
évfordulója alkalmából. Az „Eötvös 100” Koordinációs 
 Bizottság elnökének, Szarka László akadémikusnak ez-
úton is köszönetét fejezte ki azért a sok támogatásért és 
segítségért, amelyet Egyesületünknek nyújtott személye-
sen, illetve a bizottság elnökeként is.

A tisztelt közgyűlés

A rendezvénysorozat 2019 januárjában kezdődött a 
 Magyar Tudományos Akadémián, majd márciusban az 
50. Ifj ú Szakemberek Ankétját tartottuk meg kicsit rendha-
gyó módon, nagy sikerrel. Április 8-án ismét a Magyar 
 Tudományos Akadémián rendezték meg a központi Eöt-
vös-ünnepséget. Április 9-én tartottuk meg az Eötvös-sír 
hagyományos megkoszorúzását, amelyre kormányzati 
képviselőket is meghívtunk. Majd ezen a napon tartottak 
hálaadó misét báró Eötvös Loránd tiszteletére. Magyar 
Balázs korábbi egyesületi elnök felavatta májusban Eötvös 
Loránd emléktábláját a balatonfüredi Eötvös Loránd nevét 
viselő általános iskolában. Május végén szenior klubdél-
utánt tartottunk idős tagtársaink számára. Június elején 
Magyar Balázs az EAGE konferencián Londonban képvi-
selte az Egyesületet, ahol egy monumentális Eötvös-posz-
teren mutatta be az érdeklődőknek Eötvös Loránd mun-
kásságát.

Augusztusban Toblachban, Ausztriában szerveztek egy 
„Eötvös 100” kiállítást gyönyörű fotókkal. Szeptemberben 
szenior kirándulást szerveztünk a Paksi Atomerőműbe. 
Október 17–én került sor egy emlékkonferenciára Egbell-
ben, ahol megszületett az alkalmazott geofi zika, Eötvös 
Lorándnak köszönhetően. Ezen a konferencián több nem-
zetközi előadó tartott előadást a témához kapcsolódóan.

Selmecbányán az Eötvös Lorándról elnevezett turistaút 
kezdőpontjánál helyeztünk el emléktáblát, közösen ma-
gyar társegyesületeinkkel és helyi szervezetekkel.

A XII. kerületi Önkormányzat a volt Olimpia szálló he-
lyén kialakított parkot Eötvös Loránd-parknak nevezte el 
az online szavazás eredményének megfelelően. Ebben 
annyi szerepünk volt, hogy tagjaink közül nagyon sokan 
adták le támogató szavazatunkat.

Sajnos a 2020-as év már nem mondható ilyen sikeresnek 
a COVID–19 vírus miatt. Több programot terveztünk erre 
az évre is, de ezek az ismert okok miatt sajnos jelenleg 
nem valósíthatóak meg. Minden, erre az évre tervezett 
programot törölnünk kellett.

Az elnök felkérte a jelenlévőket, hogy egyperces néma 
felállással emlékezzenek meg azokról a tagtársainkról, 
akik az elmúlt évben itt hagytak minket:

Dr. Baksa Csaba, Hoff er Egon, Dr. Kiss Bertalan, 
Miklós Gergely, Nagy Zoltán, Németh Lajos, Nyitrai 

Tibor, Dr. Posgay Károly, Várkonyi László

A megemlékezés után Petrovszki Judit általános titkár 
 röviden ismertette a 2019. év eseményeit.
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Az idei évünket a koronavírus-járvány felborította, így 
az Egyesület elnöksége március végétől telefonos konfe-
renciabeszélgetés keretében tartotta meg elnökségi ülése-
it, a szavazásokat is elektronikus szavazólapokon adtuk le. 
A közhasznúsággal, pénzügyi beszámolóval és a közgyű-
léssel kapcsolatos döntésekről április 22-én szavazott az 
 Elnökség. Ekkor kikértük dr. Ferencz Lujza egyesületi 
 jogász véleményét, kértük részvételét és javaslatait a kon-
ferenciabeszélgetésben, a javaslatait elfogadtuk.

Az Egyesületre mint nonprofi t szervezetre a járvány 
 miatt született törvény (2020. LVIII. tv. 108. paragrafusa 
alapján) több lehetőséget is biztosít. Ezek közül az Elnök-
ség azt szavazta, hogy Elnökség a járvány miatt maga sza-
vazhat olyan kérdésekben, amelyekhez különben a köz-
gyűlés szavazata kellene, de a veszélyhelyzet feloldását kö-
vető 90 napon belüli közgyűlést kell összehívnia. Ennek 
megfelelően össze is hívta a közgyűlést.

Ismertette, hogy az Egyesület elnöksége április 22-én 
az elnökségi ülésen elfogadta az MGE 2019. évi pénzügyi 
beszámolóját és közhasznúsági jelentését, hasonlóképpen 
elfogadta az Elnökség a Magyar Geofi zikusokért Alapít-
vány 2019. évi pénzügyi beszámolóját és közhasznúsági 
jelentését is. Ezután egyhangúlag megszavazta az Elnök-
ség, hogy ezeket az Egyesület és az Alapítvány könyvelője 
beküldje az Országos Bírósági Hivatalhoz. A hivatkozott 
törvény lehetővé teszi ezt a verziót, azzal a feltétellel, hogy 
amint össze lehet hívni a közgyűlést, a közgyűlésen meg-
jelenteknek is el kell fogadnia az Elnökség döntéseit, illet-
ve amennyiben a tagság részéről kiegészítést kérnek, azt 
az egyesületünknek ezt utólag be kell nyújtania.

Egyesületünk továbbra is közhasznú. 2019-ben több 
rendezvényen vettünk részt, némelyiken rendezőként, 
 némelyiken résztvevőként. Tavaly a közgyűlésen meghall-
gathattuk a 2019. évi ISZA egyik díjnyertes előadását. Idén 
sajnos a vírushelyzet miatt nem tudtuk megtartani az Ifj ú 
Szakemberek Ankétját márciusban. Először azt gondoltuk, 
hogy elhalasztjuk a rendezvényt szeptember végére, de a 
helyzet úgy alakult, hogy az idei évben egyáltalán nem 
 tudjuk megtartani az Ifj ú Szakemberek Ankétját. Nemcsak 
a vírushelyzet miatt döntöttünk úgy, hogy jövőre, a ha-
gyományos időpontban tartjuk meg az ISZA-t, hanem 
azért is, mert nem találtuk elfogadhatónak, hogy fél éven 
belül tartsunk két ugyan olyan rendezvényt, mivel kicsi az 
esélye annak, hogy mindkét rendezvényen megfelelő lét-
számú jelentkező vett volna részt, illetve megfelelő szín-
vonalú előadások hangozhattak volna el.

További rendezvényeinkről az általános titkár fotókat 
mutatott be: az Eötvös-év rendezvényei, egbelli kon-
ferencia, Földtudományos Forgatag, és a Magyarhoni 
Földtani Társulat és a Magyar Geofi zikusok Egyesületé-
nek 2019 októberében Balatonfüreden megtartott közös 
ván dor gyűléséről is, mely nagyon sikeres rendezvény 
volt.

Közhasznú tevékenységeinket 2019-ben is folytattuk. 
Pénzügyi helyzetünk esetében jelentős eltéréseket látha-
tunk a tervezett és a megvalósult tételek között. Az Eöt-
vös-év kapcsán jelentős támogatást kaptunk, ezért sokkal 

nagyobb lett a 2019. évi eredményünk, mint ahogy azt ter-
veztük.

Az elnök megköszönte Petrovszki Judit általános titkár 
beszámolóját, és felkérte Kaszás Lászlót, a Felügyelő-
bizottság elnökét, hogy tartsa meg beszámolóját.

Kaszás László ismertette, hogy a Felügyelőbizottság 
még áprilisban áttekintette az MGE 2019. évi pénzügyi 
 beszámolóját, illetve a Magyar Geofi zikusokért Alapít-
vány 2019. évi pénzügyi beszámolóját is. Megkapták a 
2020. évi pénzügyi terveket is.

Az MGE pénzügyi helyzetét továbbra is stabilnak tart-
ják. Kiadásai lényegesen alulmaradtak a bevételekhez ké-
pest, eredménye nagyon jónak bizonyult 2019-ben. Így a 
gazdálkodás stabilitását az Egyesület meg tudja őrizni a 
 továbbiakban is.

Az MGE közhasznúságát meg tudta őrizni a 2019-es 
 évben is. Alapszabálya szerint működött az Egyesület, jog-
szabálysértés nem történt, erre vonatkozóan jelzést senki-
től nem érkezett.

A Felügyelőbizottság elfogadta az Egyesület 2019. évi 
beszámolóját, és ezt javasolják a közgyűlésnek is.

A Magyar Geofi zikusokért Alapítvány beszámolóját is 
áttekintette a Felügyelőbizottság. Mindent rendben talál-
tak a beszámolóban, bejelentés az Alapítvány működésével 
kapcsolatban nem érkezett. A Felügyelőbizottság a 2019. 
évi működésről szóló jelentést elfogadta és a közgyűlés-
nek is elfogadásra javasolja.

Az elnök megköszönte Kaszás Lászlónak, a Felügyelő-
bizottság elnökének a 2019. évről szóló beszámolóját és 
felkérte Gombár Lászlót, a Magyar Geofi zikusokért Ala-
pítvány kuratóriumi elnökét, hogy tartsa meg beszámo-
lóját a 2019-es évről.

Gombár László ismertette, hogy az Alapítvány idén 30 
éves, próbálják továbbra is az alapításkor eltervezett funk-
cióját betölteni. Románné Hegybíró Zsuzsa kuratóriumi tag 
decemberben benyújtotta a lemondását, helyét dr. Barta 
Vero nika venné át, amivel az Elnökség egyetért és meg-
szavazott. A döntést a közgyűlésnek is el kell fogadnia, re-
méli a jelenlévők is egyet értenek dr. Barta Veronika meg-
választásával.

A régebben szokásos támogatások sajnos elmaradtak, 
így 2019-ben a MOL nem támogatta az Alapítványt. A 
múlt évben már csak az 1%-os támogatásokból és az Egye-
sület bevételének 10%-ából érkezett az Alapítványhoz be-
vétel. Rendszeresen támogatják az Ifj úsági Ankétot, így 
történt ez 2019-ben is. Két fi atal szakember kiutazását 
 támogatták külföldi szakmai rendezvényre. A nyugdíjas 
klubdélután és a paksi kirándulás volt még tényleges ki-
adás. A kiadások sajnos meghaladták a bevételeket, így 
500 ezer forint mínusszal zárták az évet. A közhasznúsági 
jelentést és az éves pénzügyi beszámolót a könyvelő el-
készítette, neki is fi zetett az Alapítvány. A tervezett költ-
ségek mind a bevétel, mind a kiadás oldalról átíródnak 
sajnos a vírushelyzet miatt. Az Alapítvány kiadása csupán 
100–200 ezer forint lesz 2020-ban, bevétele pedig az 
 Alapszabály szerint előírt egyesületi bevétel 10%-a lesz, 
melyet az Egyesület által kigazdálkodott 2019-es pozití-
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vumból kap meg. Ezzel sikerül fenntartani még a továb-
biakban is az Alapítvány működését. Anyagi helyzetünk 
mindezek ellenére stabilnak mondható, jelenleg 2,5 millió 
forint a tőkénk.

Az elnök megköszönte Gombár László beszámolóját, 
és felkérte a jelenlévőket, hogy egyenként szavazzanak az 
elhangzott beszámolókról.

Tartózkodás és ellenszavazat nélkül a megjelentek el-
fogadták a titkári beszámolót, a Felügyelőbizottság jelen-
tését és mind a Magyar Geofi zikusok Egyesületének, mind 
a Magyar Geofi zikusokért Alapítványnak a 2019. évi tevé-
kenységéről, valamint a Magyar Geofi zikusokért Alapít-
vány kuratóriumi beszámolóját.

Az elnök felkérte Petrovszki Judit általános titkárt, hogy 
tartsa meg a 2020-as év pénzügyi tervéről szóló beszámoló-
ját.

Petrovszki Judit tájékoztatta a közgyűlést, hogy a szoká-
sos rendezvényeket terveztük 2020-ra is. Sajnos az ISZA 
nem kerül megrendezésre annak ellenére, hogy betervez-
tük mind a kiadási, mind a bevételi oldalon. Pozitív pénz-
ügyi zárású évet terveztünk 2020-ra, de a fennálló veszély-
helyzet miatt még nem látjuk, hogy hogyan fogjuk zárni 
az  évet. Ismertette a 2020. évre tervezett kiadásokat és 
 bevételeket.

A közgyűlés tartózkodás és ellenszavazat nélkül a elfo-
gadta az Egyesület 2020. évi pénzügyi tervét. Az elnök 
a 2019-es évet sikeresnek és lezártnak nyilvánította.

Az elnök tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Jelölőbi-
zottság elnökének, Bauer Mártonnak kellett volna átadnia 
a szót, de mivel ő nem tud részt venni a közgyűlésen, így 
felkéri Petrovszki Juditot, hogy ismertesse a Jelölőbizott-
ság jelentését a most következő szavazással kapcsolatban.

Petrovszki Judit ismertette, hogy a Jelölőbizottság azt a 
feladatot kapta az Elnökségtől, hogy a Magyar Geofi zi-
kusok Egyesületének általános titkári posztjára, valamint 
a  Magyar Geofi zikusokért Alapítvány kuratóriumába egy 
fő jelölésére gyűjtse össze a jelöléseket.

Sikerült minden posztra jelöltet állítanunk. Az ajánlott 
személyek elvállalták a jelölést. Az általános titkári posztra 
Bereczki Lászlót jelölték. A Magyar Geofi zikusokért Ala-
pítvány kuratóriumi tag posztra dr. Barta Veronikát jelöl-
ték. Az elnök ismertette, hogy a választás titkos szavazás-
sal történik majd a szünetben. A közgyűlés egyöntetűen 
elfogadta a fentiekben ismertetett jelölteket.

Az elnök tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Magyar 
Geofi zikusok Egyesületének ügyrendje idejétmúlt, ezért 
aktualizálni kellett. Ezt a feladatot az Elnökség elvégezte, 
és többek között olyan kiegészítéseket tett az ügyrendbe, 
amelyek lehetővé teszik, hogy online módon is tarthassunk 
elnökségi üléseket és online módon szavazhassunk is. Ez-
után elküldtük a tagságunknak, hogy észrevételeket, ja-
vaslatokat tehessenek az új ügyrenddel kapcsolatban. 
 Mivel nem jött visszajelzés a tagságtól, ezért az Elnökség 
támogatta az aktualizált ügyrend közgyűlés elé terjeszté-
sét. De ahhoz, hogy az aktualizált ügyrend életbe léphes-
sen a közgyűlés jóváhagyására is szükségünk van. Kéri, 
hogy a jelenlévők is szavazzanak az új ügyrend elfogadásá-

ról. A közgyűlés ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfo-
gadta a Magyar Geofi zikusok Egyesületének aktualizált 
ügyrendjét.

Az elnök egy másik egyesületi ügyben is kérte a közgyű-
lés jóváhagyását. Két területi csoport, a nagykanizsai és 
a  mecseki csoport jelezte, hogy olyan drasztikus módon 
csökkent a létszámuk az utóbbi időben, ami miatt szeret-
nének egyesülni és a továbbiakban egy csoportként végez-
ni tevékenységüket. Elnökségünk ezt maximálisan támo-
gatta, de erről közgyűlési szavazás is szükséges. A köz-
gyűlés egyhangúlag, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta, hogy a Magyar Geofi zikusok Egyesületének két 
területi csoportja (nagykanizsai és pécsi csoport) egye-
süljön és a jövőben egy területi csoportként folytassa te-
vékenységét.

Az elnök bejelentette, hogy 15 perc szünet következik, 
amikor mindenki leadhatja szavazatát a jelöltekre.

Az elnök a szünetet követően elsőként köszöntötte 
dr.  Fancsik Tamást, az MBFSZ elnökét, és megköszönte, 
hogy az MBFSZ Dísztermében tarthattuk közgyűlésünket.

Az elnök felkérte Petrovszki Juditot, hogy ismertesse az 
idei kitüntetéseket és díjakat, amelyeket Zelei Gábor elnök 
adott át.

A geofi zika területén kifejtett kiemelkedő szakmai mun-
ka elismeréseként az Egyesület Egyed László emlékérmet 
adományozott dr. Zilahi-Sebess László és dr. Kiss János tag-
társaink részére.

Dr. Zilahi-Sebess László átveszi az Egyed László-emlékérmet

Dr. Kiss János átveszi az Egyed László-emlékérmet
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Az Egyesületben és annak érdekében végzett kiemel-
kedő tevékenységért Renner János-emlékérmet kapott 
dr. Fan csik Tamás és Petrovszki Judit tagtársunk.

Tiszteleti tag kitüntetésben részesült dr. Gombár László 
tagtársunk a geofi zikában és az Egyesület céljainak meg-
valósításában kifejtett rendkívüli érdemeiért.

Emléklap kitüntetést kapott Krivánné Horváth Ágnes a 
közös Vándorgyűlés megszervezésében és lebonyolításá-
ban végzett kiemelkedő munkájáért, dr. Szarka László 
az  „Eötvös 100” Koordinációs Bizottság elnökeként az 
„Eötvös 100 emlékév” koordinálásában kifejtett kimagas-
ló teljesítményéért, Szabóné Veres Éva és Vida Erzsébet 
a  Magyar Geofi zikusok Egyesületében végzett áldozatos 
mun kájukért.

A Meskó Attila-díjat Szijártó Márk kapta a cikkéért:
Szijártó Márk, Galsa Attila, Tóth Ádám, Mádl-Szőnyi Judit, 
2019. Numerical investigation of the combined eff ect of 
forced and free thermal convection in synthetic ground-
water basins. Journal of Hydrology, 572, 364–379. DOI: 
10.1016/j.jhydrol.2019.03.003.

A Csókás János-díjat Muhammad Nur Ali Akbar kapta a 
cikkéért:
Muhammad Nur Ali Akbar, Szabó Norbert Péter, 2019. A 
pórusjellemzők P-hullámsebességre és jósági tényezőre 
gyakorolt hatása homokkőtárolóban. Magyar Geofi zika, 
60/1, 40–46.

Az Egyesület megköszönte a Miskolci Egyetem egye-
sületi összekötőjének, Kopcsa Józsefnének az egész éves 
munkáját.

Az elnök felkérésére a Szavazatszámláló Bizottság el-
nöke, Török István ismertette a szünetben lezajlott szava-
zás eredményét, miszerint 25 szavazócédula került az ur-
nába, valamennyi érvényes volt.

Mindkét jelöltet, mind Bereczki Lászlót az általános tit-
kári feladatra, mind dr. Barta Veronikát az Alapítvány ku-
ratóriumába a közgyűlés egyhangúlag választotta meg. Az 
elnök gratulált a megválasztott tisztségviselőknek.

Megköszönte a jelenlétet. Kérte, hogy mindenki vigyáz-
zon magára és egymásra. Felkérte a jelenlévőket, hogy 
hallgassák meg együtt a Bányászhimnuszt és ezzel a köz-
gyűlés hivatalos részét lezárta.

Zelei Gábor

Dr. Fancsik Tamás a Renner János-emlékérmet veszi át

Petrovszki Judit, az MGE általános titkára két cikluson át végzett 
kitűnő és lelkiismeretes munkájáért átveszi Zelei Gábortól, az 

MGE elnökétől a Renner János-emlékérmet

Muhammad Nur Ali Akbar távollétében átveszik Csókás János- 
díját volt kollégái

Fegyelmezett távolságtartás a közgyűlésen


